
Ajankohtaista Parkinson-lääkkeistä 8.1.2024

Kuulin eräältä potilas-kollegalta, että Parkinson-lääkkeissä olisi ongelmia:
1. Yleisesti käytössä oleva Parkinson-lääke,  Madopar 100/25,  ei olisi 
enää ensijainen lääke vaan sen sijasta myydään nyt toista edullisempaa 
lääkettä. Ehkä Sinemet? Mikä on tilanne on?
Madopar 100/25 tabletti on saatavilla, mutta siitä ei saa enää 
kelakorvausta. Sen tilalle on olemassa LEVODOPA/BENSERAZIDE 
ORIFARM, josta saa kelakorvauksen. Mutta tämä tuote on tukusta 
loppu eli sitä ei tällä hetkellä saa.  Madopar 100/25 depotkapseli on 
saatavilla ja siitä saa korvauksen, mutta se tarvii oman reseptin eli 
sitä ei saa jos resepti on tableteille.

2. Monilla Parkinson-potilailla on ongelmia mikäli lääkettä vaihdetaan. Jos 
Madopar on hävinnyt Apteekeista siksi ettei se ole pärjännyt 
hinnoittelussa, niin onko sitä kuitenkin saatavilla vaikka tilaamalla ja mitä 
se silloin maksaa? Madopar tablettia saa tukusta. Sen hinta on noin 21 
euroa/100 tabl eikä siitä tosiaan saa yhtään 
kelakorvausta.  LEVODOPA/BENSERAZIDE ORIFARM on tulossa 
arviolta viikolla 13.

3. Toinen hänen kertomansa asia oli, että Parkinson-lääkkeillä, kuten 
joillain muillakin on nyt  saatavavuusongelmia ja toimitusajat ovat 
pidentyneet. Pitääkö paikkansa?  Ja onko joitain lääkkeitä joissa olisi 
syytä varautua? 
Sinemet 100/10 on tukusta loppu.
Pramipexol 0.088 ja 0,18 on loppu tukusta, mutta tulee luultavasti jo 
tällä viikolla

Saatavuusongelmia on nykyään todella paljon. Sen takia kannattaa 
lääkkeitä tulla hakemaan hyvissä ajoin eli viimeistään viikkoa ennen 
kuin lääke 


